



الزعنون-القانون الايرلندي مقدمة لمحاصرة وعزل الاستيطان الاستعماري الاسرائيلي في فلسطين عمان - 2018-7-12

أشاد رئيس المجلس الوطني الفلسطيني سليم الزعنون بالتصويت التاريخي وغير المسبوق لمجلس الشيوخ الايرلندي على مشروع قانون يعاقب كل من يستورد أو يساعد على استيراد او يبيع بضائع أو يقدم خدمات للمستوطنات الاسرائيلية داخل الأراضي الفلسطينية المحتلة.

وثنى الزعنون في رسالة وجهها الى رئيس مجلس الشيوخ الايرلندي الموقف الشجاع الذي عبّر عنه اعضاء المجلس بدعم حقوق الشعب الفلسطيني، ورفض الاحتلال والاستيطان الاستعماري الاسرائيلي المخالف للقانون الدولي وقرارات الشرعية الدولية ذات الصلة.

وعبّر الزعنون عن شكره وتقديره لأعضاء مجلس الشيوخ الايرلندي الذين قاوموا الضغوط ووجهوا رسالة قوية ورفض مبدئي لسياسة الاحتلال الاستعماري بكافة صورها واشكالها، ينبغي على باقي البرلمانات خاصة الاوروبية منها السير على خطى مجلس الشيوخ الايرلندي الذي يرفض أن يكون شريكا في جرائم الاحتلال، وانحاز بالأفعال لا بالأقوال لقيم الشعب الايرلندي في الدفاع عن الحق ورفض استمرار الظلم.

وأكد الزعنون في رسالته أن الشعب الفلسطيني يعتبر هذه الخطوة المتقدمة والشجاعة من تعبيراً حياً عن ضمير الشعب الايرلندي وترجمة فعلية لدعمه المستمر وتضامنه الثابت، وهي مقدمة واجراء عملي لمحاصرة وعزل الاستيطان الاستعماري وسياسة التمييز العنصري في فلسطين، على طريق إنهاء الاحتلال الاسرائيلي ونيل الشعب الفلسطيني حريته باقامة دولته المستقلة وعاصمتها مدينة القدس.

وأكد الزعنون على متانة العلاقات الثنائية التي تربط فلسطين وشعبها مع ايرلندا حكومة وبرلماناً وشعباً، حيث كانت ايرلندا من اوائل الدول في الاتحاد الاوروبي التي طالبت باقامة دولة فلسطين، واستمرت كافة الحكومات الايرلندية بدعمها غير المحدود للشعب الفلسطيني، مقدراً عالياً هذه المواقف الثابتة تجاه القضية الفلسطينية التي لها مكانة مميزة في ضمير الشعب الايرلندي.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

AL Za'noon- Irish Senate bill is a Prelude to Siege and Isolation of Israel Colonial Settlement in Palestine

12-7-2018

The Palestine National Council Speaker Saleem Al- Za'noon praised the Irish Senate's vote on a bill that would punish anyone who imports or assists in importation, sale of goods or services of Israeli settlements in the occupied Palestinian territories.

In a letter addressed to Irish Senate Speaker Dennis O'Donovan, AL Za'noon praised the brave stance expressed by the Council members in support of rights of the Palestinian people and rejection of Israeli occupation and colonization, which is contrary to international law and relevant resolutions of international legitimacy.

Speaker AL Za'noon stressed the strength of bilateral relations between Palestine and its people with the Irish government, parliament and people. Ireland was one of the first countries in the European Union to call for the establishment of the state of Palestine and all Irish governments continued their unlimited support for the Palestinian people. AL Za'noon greatly appreciated these firm stances towards the Palestinian cause, which has a special place in the conscience of the Irish people.

Speaker AL Za'noon expressed his thanks and appreciation to the Irish senators who resisted pressure, sent a strong message and a principled rejection of the colonial occupation policy in all its forms and shapes. The rest of world parliaments, especially the European ones, should follow the footsteps of the Irish Senate, which refuses to be a partner in crimes of occupation, siding, in deeds not in words, with the Irish people's values in defending the rights and rejecting continuation of injustice.

AL Za'noon stressed in his letter that this advanced and courageous step of the Irish Senate reflects the conscience of the Irish people and actual translation of their constant support and firm solidarity, considering it a prelude and practical action to besiege and isolate the colonial settlement and apartheid policy in Palestine on the road to ending the Israeli occupation and the Palestinian people gaining of freedom to establish their independent state with Jerusalem as its capital.